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SKUPSTINA CRNEGORE

Predsjedniku Ivanu Brajovic

Na osnovu Clana 187 Poslovnika SkupStine Crne Gore, u ime Kiuba posianika Demokratskog
fronia predsjedniku Vlade Crne Gore DuSku Markovicu postavljam sledece poslaniCko pitanje:

Kako ocjenjujete efikasnost regulatornih institucija u o^uvanju konkurencije i interesa
potroSa^a u Crnoj Gori?

Obrazlo^enje cu dati na samoj sjednici.

Odgovor traiim i u pisanoj forml.

U Podgorici,
24.i 1.2018. godine

Posianik Dei kratskog fronts
ij^a Medfljevi
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BrojiOl- iptb
Podgorica, 28. novembar 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 27. novembra 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,

pa kovic



POSLANICKO PITANJE

Postovani gradani Crne Gore,

ja sm iskoristio priliku da premijeru postavim jedno ideolosko pitanje jer, poznata je razlika u

koncepciji izmedu Demokratskog fronta i DPS-a vezano za koncept ekonomskih reformi i vec

znate da smo mi protiv deregulacije, da smo bill protlv da se deregulisu veliki nacionaini sistemi

ad drzavnog znacaja. Nismo stigli u prici a Strategiji bezbjednosti da otvorimo taj die pitanj'a -

ekonomska samostalnost, ekonomska bezbjednost, vitaini ekonomski interesi... Znate da smo

bill protiv toga da se Elektroprivreda Crne Gore razdvaja na tri dijela. I sta smo dobili,

gospodine Markovicu sod? Postovani gradani, umjesto jednog drzavnog monopola kojije imoo

tri grane dobili smo tri drzavna monopola, nide konkurencije, ni jednog novog dobavljaca

elektricne energije, ni jednog novog strateskog partnera. Znaci mi imamo sad umjesto jedne

Elektroprivrede drzavne, sad imamo tri drzavna preduzeca koja imaju monopol. I zbog toga vi

gradani treba do placate vecu struju, zbog toga regulator u energetskom sektoru je dozvolio

jednu veliku pljacku drzave, klasicni skolski primjer organizovanog kriminala. To je prica o

molim hidroelektranama. Znaci, Evropska unija je donijela deklaraciju u kojoj kaze da treba da

imamo samo dvadeset posto obnovljivih izvora u potrosnji, a mi smo vec imali 26 posto a dali

smo sami sebi tj. DPS je podigao to da bude 33 posto iako niko ga nije tjerao na to.

Zosto je VIoda Crne Gore odiucula da proizvodaci iz malih hidroelektrana da budu javni interes,

strateski partneri, a nije iskoristilo komparativnu prednost da ono sto je Demokratski front vec

vise puta pominjao da iskoristi vodotoke kojisu za to bogom dani, dakle Pive i Komarnice, dvije

hidroelektrone Krusevo / Komornica de je cijena dva dolarska cento mi smo odiucili da

nekolicini privatnika bliskih vrhu rezima domo da opijacka gradane kroz male hidroelektrone.

Znaci, drzava prvo da koncesiju privilegovanim ljudima na dvanaest godina da koriste nase

rijeke koje su javno dobro da stvaraju profit drzava prihvati da otkupljuje od njih elektricnu

energiju po cijeni 11 centi sto je dva puta skuplje nego da uvozimo elektricnu energiju iz

inostranstva i drzava na kraju tim istim ljudima obeca da ce im 12 godina kupovati struju dva

puta skuplju nego sto mozemo da je uvezemo, a sest puta skuplju nego sto mozemo da je

imamo da je drzava napravila hidroelektrana Krusevo i hidroelektrana Komarnica. I ko dobija

te poslove? Sve najblizi prijateiji vrha crnogorskog rezima, i gradani Crne Gore vi morate da

znate da ste vec platiti cetiri i po miliona euro subvencija privotnim licima, da Vlada Crne Gore

proglasava javni interes to da privatnici zaraduju ogromne pare i da prodaju nama struju dva

puta skuplje nego sto je uvozimo i sest puta skuplje nego sto mozemo da je proizvodimo iz

hidroelektrone Krusevo i Komarnica. I jos na kraju mala je to. Nego Vlada Crne Gore utice na

to da ti ljudi dobiju potpuno privilegovani status i dobijaju kredite iz Investiciono-razvojnog

fonda za gradnju tim mini hidroelektrana po dupio nizim kamatama nego sto su bankarske. I

ko zaraduje ova cetiri ipo miliona? Drzava Crna Gora je za cetiri godine od koncesija naplatila

400 hiljada euro. A ovi privatnici uzeli cetiri i po miliona euro. 2020. ce dobiti 26 miliona euro.

Gradani Crne Gore, vi no vasim racunima placate privatni profit lica bliskih vrhu Demokratske



partije socijalista. Pogledajte racune za struju vidite da je cetiri i po miliona placeno

privatnicima, da je to proglaseno kao Javni interes da se uzimaju rijeke od ovih ljudi sa sjevera

Crne Gore, znaci raspolaze se phrodiiim dobrom koje treba da bade stavljeno u fur)kciju

prosperiteta i razvoja vas gradana stavija se u funkciju profita nekolicine ljudi koji su svi

privatni, licni prljateiji sa vrhiom DPS-a. 1 znaci 26 miliona eura treba da se strpa nekome u

dzep, da se rijeke otmu, da se voda otme i da to proglasimo javnim interesom. $ta radi
regulator? Je li zadatak regulatora da uspostavi konkurenciju i da zastltl potrosace? Ovdje

regulator i Vlada Crne Gore omogudla da se kroz pljacku prirodnih resursa vode koja treba da

pripada svima 26 miliona eura strpa u dzep nekolicini ljudi. Dali ste na 12 godina, preuzeli ste

obavezu da otkupljujete struju. Zasto? Evropska direktiva vam kaze samo da im dozvolite

prikljucenje na mrezu. A neka kupi ko misli da maze. Zasto mi kupujemo za 11 centi nesto sto

mozemo da uvezemo za sest Hi da proizvedemo za dva? Znaci, nekome treba staviti pare iz

budzeta iz dzepa gradana Crne Gore u privatni dzep. To je velika razlika. Demokratski front se

zalaze da ako treba da se grade hidroelektrane treba da se grade one koje su ekonomski

opravdane da to gradi drzavna firma i da dobit ide drzavi. A ovi privatnici koji 'oce da grade

neka grade tamo de ne ugrozavaju ekologiju, de ne ugrozavaju zivot lokalnog stanovnistva pa

neka prodaju kome mogu. Nas Evropa kaze 20 posto treba da imate a mi 33 posto. Umjesto

da mi gradimo mi dajemo privatnicima da zgrcu milione eura i to kako - od gradana i iz

budzeta.

Postovani gradani Crne Gore ako ovo nije skolski primjer organizovanog kriminala, uticaja,

veza izmedu privatnih vlasnika kapitala i politickih nosilaca funkcije ja ne znam staje.



ODGOVOR

Izlazim za govornicu bez pripremljenog odgovora.

Poslanik Medojevic je postavio jedno pitanje koje je takode bilo vazno - pozicije regulatora u

sistemu i efektivnosti njihovog rada. Na to pitanje sam 1 pripremlo odgovor, cak se slazuci u

nekim segmentima sa ocjenama rada regulatora 1 njihove efektivnosti, kako bismo na

kvalitetniji nacin valorizovali ovaj nas potencijal, obezbijedili konkurendju i sprijecili

zioupotrebe.

Ali ste Vi, psoianice Medojevicu, to pitanje ocigledno postavili samo reda radi, da bi, naravno,

poslall populisticke poruke gradanima kao neko ko brine o kvalltetu njihovog zivota svakoga
dana na ustrb svog licnog komfora.

Ali samo jedno u odnosu na regulatore; Vi ste govorili o regulatoru elektricne energije. Pa se

pitam - ili ne znate ili ste zaboravili, a vjerovatno i jedno i drugo, jer ste manje na poslu nego

sto bi trebalo za novae koji primate. Pa da preciziramo, pomenuti regulator nije u nadleznosti

Vlade gospodine Medojevicu. On je u nadleznosti ovog Parlamenta. Vi birate Savjet tog

regulatora i vi usvajate njegove izvjestaje. Prema tome, ako imate primjedbe na njegov rad,

ako on ne obezbjeduje konkurentnost, izvolite ovdje u Parlamentu - gdje je nasa politicka

snaga koja je dobila autoritet i ovlascenja od naroda, i raspravite to pitanje.

No, da se vratim na ovo o cemu ste upravo govorili - o nasem energetskom sektoru, za koji Vi

kazete da je nedostatan, da ne pruza nasoj ekonomiji ono sto treba, da smo uradili pogresne

stvari u ove dvije godine. Odgovoricu Vam vrlo kratko.

Ova Vlada je izvrsila, rekao bih, potpunu konsolidaciju energetskog sektora u Crnoj Gori.

Odgovorila na mnoga otvorena pitanja koja su ga opterecivala. Danas imamo povracene akcije

u nasoj energetskoj kompaniji pa je nase vlasnistvo preko 70 odsto i imamo namjeru da nase

vlasnicko ucesce pojacavamo. Naravno, ne da upravljamo administrativno Elektroprivredom,

nego da obezbijedimo starteskog partnera, ali ne na nacin kako ste Vi to radili. Jer ste ovoga

prethodnog, Vi barem licno, veoma ozbiljno opanjkali, panjkajuci, naravno i Drzavu.

Vi ste ga panjkali, a mi smo sa njim napravili zakoniti i u skladu sa ugovorom aranzman o izlasku

iz Elektroprivrede. Dakle, danas nasa Elektroprivreda ne samo da dobro posluje, nego ima i

ozbiljan profit koji je usmjeren na investiranje. Elektroprivreda sa najvecim energetskim

kompanijama, kao sto je kompanija iz Skandinavije, pokrece projekat gradnje prve solarne

elektrane. Necete reel da je to beznacajno za Crnu Goru.

Ova kompanija, pored vec postojece vjetroelektrane na Krnovu, koja je u pogonu, priprema

usiove da pokrene novi projekat, odnosno nove vjetroelektrane na toj lokaciji svojim

sredstvima. Elektroprivreda, o kojoj Vi ovako govorite, pokrenula je i 2019. godine ce zapoceti

ekolosku sanaciju Termoelektrane u Pljevljima i produziti njen vijek za 25 ili 30 godina. Na taj



nacin ce konacno biti rijeseno pitanje zagadenja Pljevalja i zivotne sredine, Upravo ovaj

elektroprivredni sistem, posle duie vremena, stvara usiove za pocetak gradnje jednog
hidroenergetskog objekta i to na rijeci Komarnici, o kojem ste Vi govorili. I mnoge druge
projekte.

Danas imamo Prenos kao posebno preduzece koje realizuje jedan od najvecih objekata u

energetskoj infrastrukturi, koji je vrijedan skoro milijardu eura - podmorski kabl koji ce biti u
pogonu vec iduce godlne. U naponu ce vec u decembru biti dalekovod Lastva Grbaljska —Cevo.

Poslanice Medojevicu, to su rezulatati politike u energetskom sektoru.

Slazem se kada su u pitanju male hidroelektrane, da je jedna dobra politika zbog nekih

propusta i nekih slabosti u primjeni, ili cak slabosti nekih koncesionara, dala Varna povod da
govorite grubo i neutemeljeno o citavom opredeljenju 1 politici. Nemojte govoriti samo o
subvencijama i koncesijama nego govorite o dobru koje dobija drzava poslije isteka koncesije
u vrijednosti imovine i kapitala.

Sto se tice prljave tehnologije - da, privatni sektor ima svoje interese. Oni nijesu samo na

nasem prostoru. Kada je u pitanju energetika, oni su globalni. Oni se povezuju sa politickim i
bezbjednosnim interesima, a mi smo u Vladi sposobni da odgovorlmo tim izazovima. Nase

interese nece usmjeravati privatni kapital, nego drzavni interes. Na nacin kako mi to radimo,

a ne kako Vi to govorite. Ne tjerajuci investitore, nego ih afirmisuci da ulazu u Crnu Goru.

I nasa politika prema potrosacima nije onakva kako Vi to govorite. Pogledajte pozicije u

budzetu, pogledajte budzet u 2019. godini, koliko izdvajamo sredstava da subvencioniramo

potrosace koji su u razlicitom stanju socijalne potrebe.

To je nasa politika, a ne ono o cemu Vi govorite. Saglasan sam da problemi postoje, ali daleko
od onoga kako ih Vi predstavljate. U drugoj polovini godine energetski sektor u BDP-u je u

ukupnoj industrijskoj proizvodnji rastao po stopi od 118 odsto. Nemojte da bacate Ijagu na

nesto sto je dobro u ovoj drzavi i sto je veliki potencijal nase ekonomije, a i novog kvaliteta
zivota nasih gradana.


